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آغاز عمليات احداث 2 واحد جديد نيروگاه اتمي بوشهر

همزمان با واسپاري كامل مديريت نيروگاه اتمي بوشهر به متخصصان ايراني، ديروز عمليات احداث واحدهاي دوم و

سوم اين نيروگاه در مراسم ويژهاي با حضور معاون اول رئيس جمهوري آغاز شد.

همزمان با واسپاري كامل مديريت نيروگاه اتمي بوشهر به متخصصان ايراني، ديروز عمليات احداث واحدهاي دوم و سوم اين
نيروگاه در مراسم ويژهاي با حضور معاون اول رئيس جمهوري آغاز شد.

به گزارش خبرنگار اعزامي اطلاعات به بوشهر، واحدهاي دوم و سوم نيروگاه اتمي بوشهر كه ظرف 10 سال آينده احداث خواهند
شد، هريك توان توليد 1057 مگاوات ساعت انرژي الكتريكي دارند و براي ساخت آنها در طول اين مدت از سوي دولت 10

ميليارد دلار سرمايهگذاري ميشود.

استفاده از اين دو نيروگاه براي توليد انرژي الكتريكي منجر به ذخيرهسازي 22 ميليون بشكه نفت در سال و مانع انتشار سالانه
12 ميليون تن انواع آلايندههاي زيستمحيطي خواهد شد.

بنابراين گزارش، در اين مراسم دكتر اسحاق جهانگيري معاون اول رئيس جمهوري گفت: بيش از 3 دهه است كه نام بوشهر در
كنار خيل عظيم درخشندگيهاي سياسي، فرهنگي و اقتصادي اين استان با نام نيروگاه اتمي قرين شده است در فراز و فرود

احداث اين واحد قلب بوشهر همانند قلب همه مردم ايران تپيد و نام بوشهر نه تنها در ايران بلكه در جهان مطرح شد.

وي گفت: تأمين انرژي الكتريكي امروزه پيشنياز توسعه اقتصادي است و كارشناسان بينالمللي معتقدند يكي از چالشهاي
جامعه بشري در آينده دستيابي به انرژي بيشتر در كنار محدوديت منابع فسيلي است.

وي گفت: سوختهاي فسيلي با وجود آنكه تأمينكننده اصلي ماده مورد مصرف نيروگاههاي برق هستند، مواد اوليه رشتههاي
صنعتي پاييندستي نظير پتروشيمي را هم تأمين ميكند.به گفته وي، اين منابع مهم فسيلي فقط مختص به نسل حاضر نيست

و نبايد از آن در يك دوره محدود زماني استفاده كرد.

معاون اول رئيس جمهوري افزود: در حال حاضر بالغ بر 75 هزار مگاوات ظرفيت نيروگاهي در كشور نصب شده است و براي
دستيابي به متوسط رشد اقتصادي سالانه 6 درصد ناچار به افزايش سالانه 5000 مگاوات به اين ظرفيت نصب شده هستيم. از
طرف ديگر نياز ايران به شتاب بيشتر در توسعه اقتصادي ايجاب ميكند سالانه به مقاديري بيشتر از 5هزار مگاوات نيروگاه در

كشور احداث شود و اين مسئله ما را ناگزير از استفاده از انرژي اتمي ميكند.

جهانگيري ادامه داد، براساس مطالعات صورت گرفته سبد توليد برق ايران بايد متنوع شود؛ چرا كه تكيه بر منابع فسيلي علاوه بر
آثار نامطلوب زيستمحيطي، ريسك وابستگي به منابع پايدار را افزايش ميدهد.وي گفت: احداث نيروگاه اتمي بوشهر و
استفاده از فناوري صلحآميز هستهاي در سالهاي گذشته با نوعي سوء تفاهم از سوي قدرتهاي بزرگ روبرو شد و ايران را با
تحريم و قضاوتهاي مختلفي روبرو كرد كه هزينههاي سياسي و اقتصادي بزرگي براي ملت ايران به همراه داشت، ولي مردم با
بزرگواري تحريمها را تحمل كردند تا حق قانوني خود را در استفاده از انرژي صلحآميز هستهاي اثبات كنند و در اين راه هم

شهداي زيادي تقديم كردهاند.

به گفته معاون اول رئيس جمهوري، زمينههاي احداث دو واحد جديد نيروگاهي در بوشهر در قرارداد برجام ديده شده است و
اين خود يكي از نمادهاي استفاده از انرژي صلحآميز هستهاي توسط ايران و پايبندي روسيه به اجراي تعهدات خود در چارچوب

برجام است.

وي گفت، افزايش نيروگاههاي هستهاي در آينده نياز ايران را به تأمين سوخت افزايش ميدهد و از اين رو ايران مصمم است
در قراردادهاي جديدي كه با روسيه منعقد كرده است همكاري گستردهاي در چارچوب چرخه كامل سوخت هستهاي انجام
دهد.جهانگيري با يادآوري اين سخن رئيس جمهوري که هم چرخ سانتريفيوژها بچرخد و هم چرخ زندگي مردم، اظهار داشت:
خوشبختانه با هدايت هاي رهبر معظم انقلاب، مديريت رئيس جمهوري و ورود ديپلمات هاي کاردان و متعهد با محوريت برادر
عزيز دکتر ظريف و دکتر صالحي و همکاران مطلع و دور انديش آنها کشور توانست با گفتگوهاي دشوار و طولاني با 6 قدرت
بزرگ جهاني سند مهم برجام را اجرا کند.وي گفت: ايران بار ديگر تاکيد مي کند پايداري برجام منوط به اجراي تعهدات ساير
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طرف ها در برجام است که توسعه همکاري با ايران در استفاده از انرژي هسته اي و تسهيل انتقال فناوري هسته اي به ايران
بخشي از آن است.

معاون اول رئيس جمهوري اضافه کرد: ايران ضمن تداوم پايبندي کامل به تعهدات بين المللي خود تحت پيمان عدم اشاعه
سلاح هاي هسته اي، به تلاش براي استفاده از انرژي هسته اي براي مقاصد صلح آميز در همه ابعاد آن از جمله پزشکي،

کشاورزي، صنعتي و توليد برق ادامه خواهد داد.

وي گفت: دولت تدبير و اميد عزم وجزم دارد که با نگاهي علمي، عقلاني و بدور از انگيزه هاي سياسي و نگاهي دورانديشانه،
توسعه و پيشرفت همه جانبه کشور را بر پايه رفع موانع اساسي در توسعه و اصلاح فرايندهاي ساختارهاي اجرايي محور برنامه

هاي خود قرار دهد.

جهانگيري با تاکيد بر اينکه ايران از سرمايه گذاري خارجي در بخش هاي مختلف استقبال مي کند، اظهار داشت: در اين ميان
انتخاب شرکاي راهبردي براي کشور مبتني بر سه اصل عزت، حکمت و مصلحت از جمله کارهاي مهم و محوري است.وي افزود:
ما زمينه هاي زيادي براي همکاري با کشور بزرگ و همسايه روسيه داريم و روسيه را دوست و شريک راهبردي خود مي
دانيم.معاون اول رئيس جمهوري همچنين با اشاره به همکاري ايران و روسيه در جبهه مبارزه با تروريسم به خصوص در کشور
سوريه گفت: ارتقاء سطح همکاري در حوزه دفاعي ميان دو کشور هم از اهميت زيادي برخوردار است که تحويل سامانه دفاعي
s 300نمادي براي اين همکاري است.وي در ادامه درخصوص احداث واحدهاي جديد نيروگاه اتمي بوشهر خاطرنشان کرد: يکي
از مواردي که مورد توجه جدي ايران و روسيه است، مسئله امنيت و ايمني نيروگاه هاي هسته اي است که بايد با بالاترين
استانداردهاي بين المللي ساخته شود و اقدامات لازم براي جلوگيري از مخاطرات احتمالي آن به عمل آيد.جهانگيري همچنين با
اشاره به توانمندي صنعتي جمهوري اسلامي ايران بر لزوم استفاده از توان داخلي و مشارکت شرکت هاي توانمند صنعتي کشور
در احداث و تکميل واحدهاي جديد نيروگاه اتمي تاکيد کرد و گفت: ايران کشوري است که از توانمندي صنعتي خوبي برخوردار
است و بخش زيادي از سازندگان تجهيزات ايراني قادر هستند در نظارت کامل با طرف روسي که مسئول اصلي ساخت نيروگاه

است بتوانند بخشي از تجهيزات مورد نياز را در داخل تامين کنند.

در اين مراسم همچنين دكتر سرگئي كرنيكو رئيس شركت دولتي روس اتم كه به نمايندگي از دولت روسيه در مراسم كلنگزني
اين دو واحد نيروگاهي در بوشهر حضور داشت، در سخناني با اشاره به ويژگيهاي واحد اول نيروگاه اتمي بوشهر گفت: اين
واحد از اول ارديبهشت امسال بهطور رسمي تحويل ايران شده است و از اين پس مديريت آن نيز به كارشناسان ايراني سپرده

ميشود.

به گفته وي، با تكميل واحد اول تاكنون 17/5 ميليارد كيلووات ساعت انژري الكتريكي وارد مدار سراسري شده و از مصرف 27
ميليون بشكه نفت خام جلوگيري به عمل آمده است.كرنيكو افزود: طراحي واحدهاي جديد براساس آخرين تكنولوژي ساخت
نيروگاههاي برق اتمي صورت خواهد گرفت.وي در عين حال با اشاره به سختي كار ساخت واحد شماره يك اين نيروگاه گفت:
احداث اين واحد از دشواريهاي زيادي برخوردار بود؛ چرا كه ارادههاي مختلفي براي جلوگيري از اجراي اين پروژه وجود
داشت.رئيس شركت دولتي روس اتم افزود: احداث چنين پروژهاي با اين ويژگيها در هيچ جاي دنيا صورت نگرفته است. يكي
از ويژگيهاي واحد اول اين نيروگاه اين بود كه طراحي اول آن دهها سال قبل متوقف شده بود و ما ناچار بوديم ادامه كار را با
طراحي جديد و با تكنولوژي ديگر انجام دهيم از طرف ديگر، تجربه نصب كردن 12 هزار تن سازه در نيروگاه اتمي تاكنون در
تجربه روسها نبود، اما اين نيروگاه و همكاري مشترك متخصصان ايران و روسيه نشان داد كه برخلاف خواسته سازنده اوليه
آن، نيروگاه به بهرهبرداري خواهد رسيد.كرنيكو افزود: 2 واحد جديدي كه قرار است در اين نيروگاه احداث شود، مطابق با
معاصرترين و پيشرفتهترين الزامات فني نظير حفاظت دوگانه، سيستم خارج كردن گرما، تله بخار و همه الزاماتي كه براي

احداث راكتورهاي هستهاي بعد از حادثه فوكو شيماي ژاپن صورت گرفته، انجام ميشود.

وي تأكيد كرد: همكاري مجدد ايران و روسيه در ساخت 2 واحد بزرگ انرژي هستهاي محصول اعتماد متقابل دو دولت و
همكاري تنگاتنگ متخصصان ايران و روسيه است.

دكتر علي اكبر صالحي معاون رئيس جمهوري و رئيس سازمان انرژي اتمي هم در اين مراسم كه دكتر فرهادي وزير علوم،
تحقيقات و فناوري در آن حضور داشت، تاكيد كرد: احداث 2 واحد جديد نيروگاهي در بوشهر صفحه تازهاي در روند فعاليتهاي
صلحآميز هستهاي ايران باز ميكند و توسعه بهرهبرداري از مزاياي اين فناوري صلحآميز در چارچوب قراردادهاي پادماني با
آژانس انرژي اتمي و منطبق با تمام ضوابط «ان.پي.تي» به خوبي محقق ميشود .وي افزود: 3 سند پشتيبان همكاري ايران و
روسيه در احداث اين 2 واحد شامل قرارداد، پروتكل و يادداشت تفاهم سال 93 ميان مقامات دو كشور در مسكو به امضاء
رسيده است.صالحي گفت: در چارچوب قرارداد جديد ايران و روسيه در توليد مشترك سوخت هستهاي و توليد ايزوتوپهاي
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پايدار با يكديگر همكاري ميكنند.به گفته معاون رئيس جمهوري، در طراحي اين دو نيروگاه موضوع شيرينسازي 200 هزار
مترمكعب آب در روز توسط تأسيسات مدرني كه درحاشيه اين دو نيروگاه احداث خواهد شد، مورد توجه قرار گرفته است.

وي تأكيد كرد: ايران به عنوان نخستين كشور داراي نيروگاه هستهاي در غرب آسيا از امروز مديريت توليد انرژي الكتريكي در
نيروگاههاي اتمي خود را به عهده ميگيرد.

واگذاري 2500 طرح نيمه تمام به بخش خصوصي

به گزارش پايگاه اطلاع رساني دولت، دكتر اسحاق جهانگيري همچنين در جلسه شوراي اداري استان بوشهر گفت: امسال بايد
2500 طرح نيمه تمام به بخش خصوصي واگذار شود و با توجه به كمبود منابع دولتي بايد تمام موانع از پيش روي بخش
خصوصي براي واگذاري ها برداشته شود.معاون اول رئيس جمهوري با اشاره به مشكلات و چالش هاي پيش روي اقتصاد كشور
گفت: اقتصاد كشور با مشكلات متعددي نظير ركود و تورم مواجه بود و معتقد هستيم سياست هاي كلي اقتصاد مقاومتي مي

تواند ما را از اين چالش ها عبور دهد.

وي با اشاره به آغاز عمليات اجرايي احداث واحدهاي جديد نيروگاه اتمي بوشهر، افزود: همه اين موفقيت ها در حوزه هسته اي
نشان مي دهد كه فشارها و تحريم ها عليه ملت ايران براي اين بوده است كه مردم به مسئولين كشور فشار بياورند، اما ملت

ايران در پايداري و استقامت خوش درخشيدند.

دکتر جهانگيري افزود: فشار دشمنان به گونه اي بود كه حتي ايرانيان مقيم خارج از كشور هم از اين تحريم ها مستثني نبودند و
به دليل اينكه ايراني بودند، از گشايش حساب بانكي و برخي خدمات ديگر محروم شده بودند و دشمنان سعي داشتند آنها را

هم به صف معترضين اضافه كنند.

وي با يادآوري دستاوردهاي هسته اي و برجام گفت: البته ما بد عهدي طرف مقابل را مي شناسيم. اما اين توانمندي در مقامات
جمهوري اسلامي ايران وجود دارد كه با پيگيري هاي مداوم، آنها را به اجراي تعهدات وادار كند.معاون اول رئيس جمهوري در
ادامه سخنان خود به وضع اقتصادي كشور اشاره و خاطرنشان كرد: مهمترين موضوع در مقطع فعلي تحقق اقتصاد مقاومتي

است و مهمترين هدف گذاري صورت گرفته در اين زمينه اين است كه اقتصاد كشور بايد به حركت درآيد.

وي خاطرنشان كرد: خوشبختانه تا امروز اتفاقات خوبي در اين زمينه شكل گرفته و تورم تا حد قابل قبولي كنترل شده و ديگر
تلاطم هاي لحظه اي در شاخص هاي اقتصاد كشور وجود ندارد.دکتر جهانگيري با اشاره به رشد صادرات غيرنفتي در چهار ماهه
نخست سال جاري و افزايش 40 درصدي ميزان تسهيلات دهي بانك ها افزود: مديران بانك هاي عامل عملكرد قابل قبولي در

ماه هاي اخير داشته اند و تاكنون به 7 هزار واحد توليدي كوچك و متوسط صنعتي اعتبار پرداخت شده است.

وي همچنين با اشاره به رشد مثبت 4/4 درصدي اقتصاد كشور در سه ماهه نخست سال 95 گفت: ارزيابي شاخص ها نشان
دهنده آن است كه اتفاقات مثبتي در اقتصاد كشور صورت گرفته است.معاون اول رئيس جمهوري با تاكيد براينكه از طريق
بودجه دولت امكان تحول و توسعه در بخش عمراني كشور وجود ندارد، ضرورت ورود بخش خصوصي به عرصه اقتصاد و اجراي
طرح هاي عمراني را مورد تاكيد قرار داد و گفت: بايد به بخش خصوصي احترام بگذاريم و از آنها حمايت كنيم. در استان هايي
كه به بخش خصوصي توجه كرده اند و فعالان اقتصادي را مورد حمايت قرار داده اند، نتايج و دستاوردهاي مثبتي در اجراي
طرح هاي عمراني و توسعه استان بوجود آمده است.وي همچنين جذب سرمايه گذاري خارجي را كاري پراهميت در توسعه
برنامه هاي اقتصادي كشور ارزيابي كرد و گفت: يكي از مهمترين رويكردهاي اقتصاد مقاومتي برون-گرايي است و ما بايد تلاش

كنيم منابع مالي خارجي را در كشور جذب كنيم.

جهانگيري در ادامه سخنان خود با تاكيد براهميت توليد و راه اندازي واحدهاي توليدي كوچك و متوسط گفت: يكي از برنامه
هاي دولت براي حمايت از بخش توليد، توسعه صادرات غيرنفتي است و هدف گذاري كرده ايم تا ميزان صادرات غيرنفتي در
سال جاري را به ميزان 10 ميليارد دلار نسبت به سال 94 افزايش دهيم و هر مديري كه در زمينه صادرات مسئوليت دارد، بايد

امسال با تمام ظرفيت به ميدان بيايد.

وي با تاكيد براينكه هيچ دستگاهي حق ندارد در زمينه توسعه صادرات غيرنفتي مانع تراشي كند، افزود: استانداران اختيار دارند
مديراني را كه عملكرد خوبي در اجراي اقتصاد مقاومتي ندارند يا در اين زمينه مانع تراشي مي كنند، تغيير دهند. مقام معظم

رهبري هم تاكيد كردند كه شما در مسير اجراي اقتصاد مقاومتي گام برداريد و جلو رويد و من از شما حمايت خواهم كرد.
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معاون اول رئيس جمهوري مبارزه با قاچاق را هم گامي پراهميت در حمايت از بخش توليد دانست و افزود: گزارشها نشان مي
دهد كه 15 ميليارد دلار كالاي قاچاق وارد كشور مي شود كه اين موضوع بليه بزرگي براي توليد كشور است و ضرورت دارد به
صورت جدي به آن بپردازيم. وي بوشهر را پايتخت انرژي كشور توصيف كرد و با اشاره به ظرفيت هاي بي نظير جغرافيايي و
انساني استان، اظهار داشت: واحدهاي صنعتي بزرگ نظير مجتمع پارس جنوبي در استان بوشهر علاوه بر توسعه منطقه اي،

فرهنگ صنعتي و كارآفريني را به ارمغان مي آورند و در آينده استان نقش بسزايي خواهند داشت.

جهانگيري در بخش ديگري از سخنانش اعتماد مردم به دولت را سرمايه اي اجتماعي ارزيابي و بر حفظ اين سرمايه تاكيد كرد و
گفت: اگر اقتصاد ايران از كاهش قيمت نفت كمتر تحت تاثير قرار گرفت به دليل مديريت خوب بود كه جزئي از سرمايه

اجتماعي محسوب مي شود.

وي سپس با اشاره به موضوع حقوق هاي مديران دولتي گفت: قبول داريم برخي از پرداخت ها ناعادلانه بود و البته دولت با
جديت با اين موضوع برخورد كرد و ضمن فعال كردن شوراي حقوق و دستمزد و احياي سازمان امور اداري استخدامي كشور

منافذ اين پرداخت هاي ناعادلانه را مسدود كرد.

معاون اول رئيس جمهوري تصريح كرد: تعداد كمي از مديران كشور يعني كمتر از 2 درصد كساني بودند كه حقوق نامتعارف
دريافت مي كردند و قوه مجريه تنها قوه اي بود كه در اين پرداخت ها وارد ميدان شد و برخورد كرد. اما نبايد به خاطر اين 2
درصد 98 درصد مديران كشور احساس كنند كه با آنها برخورد مي شود.وي ادامه داد: اتخاذ تصميمات مديريتي شجاعت مي
خواهد و نبايد با برخوردهاي نادرست شجاعت تصميم گيري را از مديران سلب كرد. البته در كشور دغدغه نسبت به فساد

سيستمي كاملا درست است.

دكتر جهانگيري در ادامه افزود: وقتي مي گوييم در گذشته تخلف و فساد بوده معنايش اين نيست كه امروز ديگر تخلفي وجود
ندارد. اما وقتي فسادي به گوش دولتمردان مي رسد، سريع واكنش نشان مي دهيم و براي هيچ كس در مبارزه با فساد خط

قرمز قائل نيستيم.

وي افزود: هم در موضوع حقوق ها و هم در مباحث مطرح شده درباره فساد در شهرداري سريعاً پيگيري كرده و از نهادهاي
مرتبط نظير وزير كشور گزارش خواستم و از دبيرخانه ستاد مبارزه با مفاسد موضوعات را پيگيري مي كنم و از تخلفات گذشت

نخواهيم كرد و گزارش ها را به رهبر معظم انقلاب خواهيم داد و در دولت هم پيگيري خواهيم كرد.

معاون اول رئيس جمهوري همچنين به مسئله بانك دي اشاره كرد و گفت: به محض اعلام خطا در اين بانك دولت تصميم
گرفت مدير آن را بركنار كند.

دولت در پيگيري حقوق مردم كوتاه نخواهد آمد و در مسئله صندوق فرهنگيان هم كه متعلق به صدها هزار نفر از فرهنگيان
كشور است، اگر كسي تخلفي كرده بايد با آن برخورد شود. دولت و نهادهاي كشور بايد به مردم اطمينان بدهند كه نسبت به
مفاسد حساسيت دارند و با آنها برخورد خواهند كرد.وي در بخش ديگري از سخنانش با تاكيد براينكه راه آهن نياز آشكار استان
بوشهر است بر بررسي نحوه تامين مالي طرح بزرگ راه آهن بوشهر تاكيد و گفت: حل مسئله آب در استان بوشهر هم در دستور
كار قرار دارد و با كمي سرمايه گذاري در كنار نيروگاه اتمي بوشهر خواهيم توانست مقدار قابل توجهي از نيازهاي استان به آب

شيرين را برطرف كنيم.

جهانگيري سپس به موضوع قاچاق كالا اشاره كرد و گفت: دستور داده ام تا استاندار بوشهر با كمك مسئولان برنامه اي طراحي
كنند تا هم از ورود بي حساب و كتاب كالا به كشور جلوگيري شود و هم دغدغه ملوانان مرتفع شود.
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